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Raadsvergadering april 2020        - Edwin Helvrich 

NIEUWSBRIEF - mei 2020 

 

Afgelopen woensdagavond 
vergaderde de gemeenteraad, 
maar het was anders dan 
anders. Zo waren er slechts 9 
raadsleden, die ver uit elkaar 
zaten, waren er geen 
wethouders, was er geen 
publiek, waren er geen moties 
en amendementen en hielden 
we geen debatten. Dit alles had 
natuurlijk te maken met de 
strenge maatregelen in verband 
met de coronacrisis. Helaas was 
de burgemeester zijn 
ambtsketen vergeten, maar 
gelukkig maakt dat voor de 
besluitvorming niet uit. 
 
Een aantal besluiten moest nu 
wel genomen worden, vandaar 
dat de gemeenteraad toch 
vergaderde en het allemaal in 
12 minuten werd afgehandeld. 
Enkele van deze raadsbesluiten 
willen we als PvdA graag 
toelichten.  
 
Zo is er in de Algemene 
Plaatselijke Verordening 
opgenomen dat gebruik van 
lachgas in de openbare ruimte is 
verboden als dat hinder 
oplevert. Al eerder is geregeld 
dat het gebruik en de verkoop 
bij evenementen is verboden. 
De volgende stap is dat ook de 
verkoop in bijvoorbeeld de 
horeca verboden gaat worden. 
De PvdA ondersteunt dit beleid 
van harte, immers het gebruik 
van lachgas is slecht voor de 
gezondheid en kan gevaar voor 
anderen opleveren. Er zijn 
helaas al heel wat voorbeelden 

van verkeersongevallen 
bekend waarbij lachgas een 
negatieve rol heeft gespeeld. 
Ook het bestemmingsplan 
Oosterhof is vastgesteld. 
Hierdoor is de bouw van het 
appartementencomplex op het 
terrein waar vroeger 
Tuincentrum van de Meer 
gevestigd was mogelijk 
gemaakt. Volgens de PvdA 
heeft het college goed 
onderbouwd waarom hier van 
de gebruikelijke bouwhoogte 
zal worden afgeweken. Het zal 
een mooie invulling zijn van 
deze locatie en voorzien in de 
behoefte aan appartementen 
in onze stad. 
De herziene begroting van de 
Dienst SoZaWe is ook 
aangenomen. De PvdA wil 
graag op de hoogte worden 
gehouden van de 
ontwikkelingen, vooral nu door 
de coronacrisis er meer 
mensen een uitkering zullen 
krijgen. 
De PvdA heeft voor de 
kadernota begroting 2021 en 
de meerjarenraming 2022-
2024 gestemd. Als PvdA zijn 
wij ons er echter wel van 
bewust dat we te maken 
hebben met onzekere 
financiële gevolgen van de 
huidige coronacrisis. Ook is er 
onzekerheid als het gaat om 
de ontwikkeling van de kosten 
van het sociaal domein en met 
name die van de jeugdzorg. 
De PvdA beschouwt de 
kadernota dan ook als een 
eerste aanzet ter 

voorbereiding van de begroting 
2021. Wij zijn tevreden met de 
mededeling van het college van 
B&W dat de gemeenteraad 
binnenkort geïnformeerd wordt 
over alle maatregelen die de 
gemeente vanwege de 
coronacrisis heeft genomen. 

De volgende raadsvergadering in 
mei zal online gedaan worden, we 
houden u op de hoogte! Sociaal 
voor mekaar! 

 
PvdA-fractie Harlingen, Edwin 
Helvrich, Jacqueline Huizenga, 
Bartele Boersma, Welmoed Konst 
en Ron Leen. 
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Raadsvergadering mei 2020        - Welmoed Konst 

Het was een bijzondere 
raadsvergadering op 6 mei, met 
name omdat het even anders 
ging dan normaal. Op 30 april 
hadden we al even geoefend 
met digitaal vergaderen en nu 
moest het echt officieel. We 
moesten er allemaal even in 
komen, maar op een gegeven 
moment ging het mooi vlot en 
voelde het net als een echte 
raadsvergadering. Fysiek 
vergaderen in onze eigen 
raadszaal heeft natuurlijk onze 
voorkeur, maar in deze tijden is 
dit een prima alternatief. Het 
was een relatief korte agenda, 
maar er waren een aantal 
moties ingediend waarbij de 
discussie flink oplaaide. Wij 
lichten hier een aantal 
agendapunten uit. 

Zo waren bij de Regionale 
Energie Strategie (RES) twee 
moties ingediend, een van 
GroenLinks en een van HOOP. 
De motie van HOOP riep op tot 
het onderzoeken of de huizen in 
Harlingen op de restwarmte van 
de REC kunnen draaien, in 
plaats van op gas. De PvdA vindt 
dat het de moeite waard is om 
dit te onderzoeken zodat we in 
discussies ook weten waar we 
het over hebben. Wethouder 
Boon zegde toe dit mee te 
nemen in een breder onderzoek 
naar manieren om huizen in 
Harlingen van het gas af te 
halen. De motie is aangenomen. 

De motie van GroenLinks riep op 
tot meer ambitie in de RES. Zij 
vonden dat Friesland zich er 
toch wat makkelijk vanaf 
maakte als startbod. Dat is de 
fractie van de PvdA ook 
opgevallen.  

Er zit meer potentie in ons bod 
voor de RES. Echter dit is pas 
de eerste stap en het is nog te 
vroeg om nu al te gaan sturen. 
Wij vertrouwen erop dat in de 
volgende stappen de ambitie en 
potentie meer naar voren komt. 
De motie van GroenLinks is, 
mede om de reden dat het nu 
te vroeg is, afgewezen. 

Een andere motie die aandacht 
verdient is de motie „Coalition 
of the Willing‟. Deze motie riep 
op om aan de landelijke politiek 
kenbaar te maken dat Harlingen 
bereid is weeskinderen op te 
nemen die nu in Griekenland in 
vluchtelingenkampen zitten. 
Zoals ons raadslid Bartele 
Boersma het mooi verwoordde: 
“Kinderen in zo‟n uitzichtloze 
situatie op Europese bodem zou 
nooit voor mogen komen en het 
duurt al veel te lang dat deze 
kinderen daar zitten. 
Humanitaire rampen als deze 
zijn niet alleen de 
verantwoordelijkheid voor 
Griekenland maar voor heel 
Europa en een ramp als deze 
kun je alleen samen oplossen.” 
De PvdA stemde voor omdat je 
ons inziens twee keuzes hebt: 
Je kunt aan de zijlijn blijven 
staan en afwachten, maar je 
kunt ook actie ondernemen en 
zelf de stap vooruit zetten. Wij 
kiezen voor de laatste optie. Als 
gemeente kun je ook het 
voortouw nemen en andere 
bestuurslagen op hun 
verantwoordelijkheid wijzen. De 
PvdA steunt deze oproep, en 
dus de motie van GroenLinks, 
van harte. De motie is 
aangenomen met 10 stemmen 
voor en 7 stemmen tegen. 

Als laatste de motie over het 
tegemoet komen in de OZB voor 
accommodaties met een 
maatschappelijk nut, een motie 
op initiatief van het CDA. Denk 
bijvoorbeeld aan sportkantines, 
dorpshuizen en gebouwen voor 
de duivensport. Kerken vallen 
niet onder de regeling omdat die 
bij wet al zijn vrijgesteld van 
OZB. Dit onderwerp is een 
verkiezingsbelofte en daarom 
wil de PvdA ook dat hier actie in 
ondernomen wordt. Het verzoek 
om uitstel, vanwege 
miscommunicatie, van de 
wethouder werd afgewezen na 
een korte schorsing (die nog 
niet helemaal soepel verliep). Er 
werd gestemd, en de motie is 
met algemene stemmen, 
unaniem dus, aangenomen. 

De andere agendapunten 
leverden weinig discussie op. 
Woensdag 27 mei is zoals het 
nu staat de volgende digitale 
raadsvergadering. Wij houden u 
op de hoogte. 

Sociaal voor mekaar! 

PvdA Harlingen, Welmoed 
Konst, Edwin Helvrich, 
Jacqueline Huizenga, Bartele 
Boersma en Ron Leen 
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Beste Rooie Ouwe Seunen, 
 

Het is weer tijd voor een 
nieuwsbrief. Edwin en Welmoed 
hebben hun bijdrage geleverd 
door verslag van de 
raadsvergaderingen te doen. Het 
is goed te lezen dat ondanks alle 
beperkingen het bestuurlijke 
werk toch door kan gaan. De 
vinger wordt aan de pols 
gehouden want er wordt veel op 
het bordje van de gemeente 
gelegd. Door de corona-crises en 
de daaruit voortvloeiende 
economische crises trekt dit een 
grote wissel op de begroting van 
onze gemeente. We zullen na 
moeten denken hoe wij hier op 
verantwoorde manier uit kunnen 
komen en hoe wij de toekomst 
zien. Vooral de toekomst zal 
onze aandacht nodig hebben 
want het is erg verleidelijk, ook 
al is dat nu noodzakelijk, je 
alleen met de korte termijn 
bezig te houden.  

Wij moeten vooruit durven 
kijken en veranderingen in gang 
zetten die noodzakelijk zijn. 
Terugkeren naar hoe het was 
kan wel eens een fatale 
vergissing zijn voor de 
toekomst. Natuurlijk moeten wij 
terug naar het normale 
menselijke contact: wij zien nu 
in de verpleeghuizen waar dat 
toe leid en ouderen hiervan de 
dupe zijn. Mensen in de laatste 
fase van hun leven bij staan 
moet zo snel mogelijk 
toegestaan worden. Ons sociale 

gebruiken om zo weinig 
mogelijk belasting te hoeven 
betalen, omdat de 
mogelijkheden van creatief 
boekhouden nog steeds worden 
geboden. De politiek loopt over 
van lovende woorden voor de 
zorg, de politie, de leerkrachten, 
de schoonmakers, de post/
pakketbezorging etc, maar 
wordt straks de daad bij het 
woord gevoegd? Laten wij het 
hopen.  

Laten wij hierin het voortouw 
nemen en in Harlingen doen wat 
mogelijk is. Nu er 
versoepelingen komen is het 
zaak om hierin onze 
verantwoordelijkheid te nemen, 
begrip voor elkaar en het 
gezonde verstand. Wij hebben 
er samen baat bij dat het 
coronavirus beheersbaar blijft 
zolang er geen vaccin is. Denk 
om elkaar en blijf gezond en 
mochten jullie hulp nodig 
hebben, laat het weten. 

 

Namens het bestuur een 
hartelijke groet, 

Willem de Graaf (vrz) 

Afdelingsvoorzitter aan het woord      - Willem de Graaf 

leven hebben wij nodig. 

Maar deze crises laat ook zien 
dat er een te grote kloof is 
ontstaan tussen arm en rijk, 
iets wat wij al wel wisten maar 
waar men nog niet voldoende 
van overtuigd was om er iets 
aan te gaan doen. Nu weten 
werkgevers de overheid te 
vinden die anders als lastig 
wordt ervaren. Het is goed hoe 
er in eerste instantie door het 
kabinet is gereageerd, maar om 
bij de woorden van Lodewijk 
Asscher te blijven “er moet wat 
tegenover staan”. Het kabinet 
wil de regels versoepelen, zodat 
het toch mogelijk wordt om 
werknemers te (kunnen)
ontslaan. Dit zal onvermijdelijk 
gebeuren helaas, maar dan wel 
in goed overleg want een 
bedrijf overeind houden met 
belastinggeld schept 
verplichtingen.  

Het wordt tijd dat niet alles aan 
de markt wordt overgelaten 
maar dat er een overheid komt 
die paal en perk stelt aan de 
uitwassen van privatisering. 
Basisvoorzieningen zoals zorg, 
energievoorziening en openbaar 
vervoer hadden nooit mogen 
worden geprivatiseerd en er 
moet nagedacht worden hoe wij 
dit kunnen veranderen. Het 
heeft tot excessen geleid in 
beloningen en bonussen ten 
koste van eerlijke beloning voor 
werknemers. Nu de hand 
ophouden voor hulp en straks 
alle mazen van de wet weer 

BELANGRIJKE DATA  
3 juni 2020    - Raadsvergadering, online 
17 juni 2020    - Raadscommissie, schriftelijk 
1 juli 2020    - Raadsvergadering, nog niet bekend 
 
Agenda       Zie: https://www.harlingen.nl/bestuur  
 
 

 In 2021 staan de landelijke verkiezingen weer op het programma. De PvdA is druk bezig met 
het schrijven van het verkiezingsprogramma. Ze willen dat doen voor en met zoveel mogelijk 
mensen. Op https://www.hoekanmorgenbeter.nl/ kan ook jij je verhaal kwijt. Ook niet leden 
zijn zeker uitgenodigd om hun verhaal te vertellen. Vraag dus ook mensen in je omgeving 
om te reageren! 

 Door het coronavirus hebben we alleen nog maar online fractievergaderingen gehad. We 
kijken hoe we snel weer op toegankelijke wijze kunnen vergaderen. Tot dan is de fractie 
altijd bereikbaar voor vragen of ideeën via de mail en telefoon. 

Tips en meer          - PvdA-bestuur 

https://www.harlingen.nl/bestuur
https://www.hoekanmorgenbeter.nl/

